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Bozsó Bea 
Európa-bajnok! 
uszonyos- és búvárúszás 

• Munkatársunktól 
A franciaországi Mont-

pellierben tegnap kezdődött 
Eb-n a szegedi érdekeltségű 
versenyszámokban először 
a 4x200 -a s női u szonyos 
vá l tóé r t s z o r í t h a t t u n k , 
melyben a Muréna Duna-
Tisza Búvárklubot Bozsó 
Bea és Révész Judit képvi-
selte - a lányok az ötödik 
helyre voltak jók. Ezután a 
800 méteres női uszonyos 
úszás következett, s végző-
dött magyar arannyal: Bo-
zsó Bea magabiztosan verte 
a mezőnyt. 

Az EB-győz tes ekképp 
emélekezett vissza diadalá-
ra: - A legjobb idővel ne-
veztem a távra, ennek meg-
felelően a 4. pályán indul-

tam. Bár 400 méterig nem 
én vezettem, a vége jól si-
került, 6-8 méterrel vertem 
a második helyezettet. 

Savanya Norbert is nyert 
- mégsem győzött! Norbi az 
1500 m é t e r e s u s z o n y o s 
úszásban megelőzte legna-
gyobb vetélytársát, Szmir-
novo t , a zonban röv idde l 
cé lbaé rése után közöl ték 
vele a rossz hírt: korai rajt 
miatt diszkvalifikálták. 

A szegedi Muréna klub 
sportolóinak eredményei, 
nők, uszonyos úszás, 800 
m: 1. Bozsó Bea 7:19,12. 
4x200: ...5. Magyarország 
(Bozsó , Révész , Lábodi , 
Varga) 6:54, 46. Búvárú-
szás, 100 m: ...7. Révész 
Judit 44,58. Férfiak, uszo-
nyos úszás, 1500 m: Sava-
nya Norbertet korai rajt mi-
att kizárták (ideje 12:50). 

Híres: „•••érdemes 
focit csinálni" 

labdarúgás 

Ha a SZEAC tavalyi, NB 
lll-ban eltöltött szezonját 
egy szóval próbálnánk jel-
lemezni, talán a „vegyes" 
kifejezés lenne a legmegfe-
lelőbb. A gárda a fö elvá-
rást, a második vonalba 
kerülést nem tudta teljesí-
teni, Verebes villámlátoga-
tása sem zárult a várt 
eredménnyel. 

Ettől függetlenül pozitívu-
mokról is beszámolhatunk: a 
fiatalítás megfelelő ütemben 
folyt, az együttes szép szériá-
kat is produkált, utolsó nyolc 
meccsét megnyerte(!), játéko-
saik iránt NB l-es, NB I/B-s 
klubok érdeklődnek. Híres 
Gábor edzőt kérdeztük a főbb 
tapasztalatokról. 

• Mi volt a célkitűzés? 
- Eredetileg az NB II-be, 

mostani nevén az NB l/B-be 
jutást tűztük ki elsődleges 
feladatként. Emellett célunk 
volt egy stabil klub létreho-
zása. Ez utóbbi sikerült is, 
mégpedig úgy, hogy a felté-
teleket egyedül a Budalakk 
Titán teremtette meg - kö-
szönet érte. 

• Az őszi szezont azon-
ban 7 győzelemmel, 2 
döntetlennel és 5 vereség-
gel zárta a gárda, ez alig 
jobb, mint 50 százalékos 
teljesítmény. 
- Rosszul vágtunk neki a 

bajnokságnak, személyi mu-
lasztás miatt több játékost 
nem tudtunk leigazolni, en-
nek „köszönhető", hogy töb-
bek közt Udvari, Miklós, Dó-
ra, Demeter és Krajczár meg-
szerzése is az utolsó pillanat-
ban meghiúsult. Velük egé-
szen más eredményt tudtunk 
volna felmutatni. 

• Január a futballban 
holt idény, de ekkor a 

SZEAC-nál nagyon fel-
pörögtek az események, 
az egész ország Szegedről, 
pontosabban Verebes ide-
jöveteléről beszélt... 
- Szorgalmaztam Verebes 

József szerződtetését, hiszen 
tudása, tapasztalata alapján 
mindenképpen segíthetet t 
volna. Meg aztán úgy vélem: 
egy ilyen kaliberű edzőnek 
vissza kéne kerülnie a futbal-
léletbe. A dolgok másképp 
alakultak, amit sajnálok. 

• Tavasszal jobban ment 
a csapatnak. 
- Igen, a kedélyek lehig-

gadtak, a srácok egyre in-
kább beértek, összecsiszolód-
tak, ennek is köszönhető, 
hogy az utolsó 8 mérkőzést 
zsinórban nyertük. Viszont jó 
néhány pontunk úszott el a 
játékvezetők miatt: elsősor-
ban a félegyházi és a Kiskő-
rös elleni meccset említeném. 

• Távlati tervek? 
- Leginkább az motivál, 

hogy látom: a csapat feljődé-
se töretlen, érdemes focit csi-
nálni Szegeden, hiszen van-
nak tehetségek. Újra érdek-
lődnek NB l-es együttesek 
szegedi labdarúgók után, 
Szarvas Tiszakécskére került 
és nem sokon múlt Hadár 
akasztói, vagy a Várszegi ik-
rek Videotonba, i l letve a 
BVSC-be szerződtetése. 

• Mely csapatokkal ját-
szik edzőmeccseket a 
SZEAC a bajnokság kez-
detéig? 
- Ma Csongrádon, szom-

baton Vásárhelyen, kedden 
itthon, a Gyálaréttel méijük 
össze tudásunkat , vala-
mennyi találkozó 17 órakor 
kezdődik. Többnyire idegen-
ben játszunk majd, mivel ve-
lünk szemben, pontosabban 
csak velünk szemben, érvé-
nyes az az elv, hogy a nagy-
pálya talaját kímélni kell... 

B*ck Artúr 

Pontokért versenyeztek 
darts 

• Munkatársunktól 
A napokban a szegedi 

Fren Clubban rendezte a 
Magyar Darts Szövetség a 

július havi, területi pontszer-
ző versenyét. 

Eredmények. Férfi soft, 
egyéni: 1. Kocsis Zoltán, 2. 
Bálint Nándor (mindkettő 
Modernova DC), 3. Budai 
László (Ferencszállás). Női 

soft, egyéni: 1. Venkei Pálné 
(Fren Club Ezy Go), 2. Sza-
bó Katalin (Dart Agnans), 3. 
Farkas I ldikó (Fren Club 
Ezy Go). Férfi soft, páros: 1. 
H e n d l e i n - N é m e t h (Fren 
Club Ezy Go) , 2. Mago-

nyi -At lasz (Pannónia) , 3. 
Miky-Kocsis (Modernova). 

Fér f i s teel , egyéni : 1. 
Hendlein János, 2. Németh 
Zol tán , 3. Szeles Imre 
(mindhárom Fren Club Ezy 
Go). 

Európa 
színpadán 

a Heliomed 
SZVE! 

víz i labda 

• Munkatársunktól 
Június 18-án, 19.30-kor, 

amikor a Hajós Alfréd uszo-
dában véget ért az UTE-He-
l iomed SZVE ta lá lkozó 
( 9 - 3 ) , a szegedi pólósok 
szomorúan kászálódtak ki a 
medencéből, tudták, a vere-
séggel elúszott számukra a 
nemzetközi kupaszereplés 
lehetősége. Szerencsére jó-
korát tévedtek! 

A szenzációszámba menő 
hírről dr. Török Béla, a Sze-
gedi Vízilabda Egylet elnöke 
értesítette lapunkat: - Bár 
„csak" ötödikek lettünk a 
bajnokságban, mégis indul-
hatunk a LEN-kupában! Épp 
az imént kaptam kézhez a 
szövetség által elküldött fa-
xot, melyben az induló csa-
patok között vagyunk mi is. 
Természetesen nem kérdés, 
hogy elfogadjuk-e az invitá-
lást, a pénzügyi nehézsége-
ink ellenére indulunk a LEN-
kupában! 

Ez ám a hír! Létez ik 
olyan vízi labda-szimpat i-
záns, aki elfelejtette volna a 
szegedi fiúk káprázatos ku-
pamenetelését a '95/96-os 
évadban? A sok nagy csatát 
megélt sátor alatt összezsú-
folódott szurkolók egészen a 
LEN-kupa fináléjába űzték, 
hajtották Molnár Tamásékat. 
A csoda akár megismétlőd-
het! 

A klub e lső emberé tő l 
megtudtuk a játéknapok idő-
pontját is: október 31.-no-
vember 2. - előselejtező, no-
vember 14-16. - selejtező, 
február 14-15. és márc. 7-8. 
- negyeddöntők, márc ius 
28-29. és április 18-19. -
elődöntők, május 2 - 3 . és 
május 16-17. - döntők. 

Dobos -
E l e k t r o m o s 

kéz i labda 

• Munkatársunktól 
Teimel Zoltán sportigaz-

gató tegnap közölte, hogy 
megegyezett az Elektromos 
és a Tisza Volán SC Dobos 
Lászlónak a fővárosi, míg 
Kuzma Norbertnek a Tisza-
parti klubhoz való igazolásá-
ba. A két játékost, mivel a 
szövetség által kiadott lista 
alapján egyenlő értéket kép-
viselnek, „szőrt , szőrér t" 
cserélték el. A szegedi bal-
szélső 27, mlg a Tromos volt 
jobbszélsője 25 éves. Hogy 
ki járt jobban - az szeptem-
bertől kiderül... 

Darmstadtban 
úsztak 

• Munkatársunktól 
A Szegedi Úszó Egylet 

sportolói nemrégiben Né-
metországban, Darmstadt-
ban, nemzetközi viadalon 
indultak. 

Ór iás i mezőny gyűl t 
össze: több mint 700-an áll-
tak rajthoz, 27 külföldi és 
38 német egyesület képvise-
letében. 

A SZUE sportolóinak he-
lyezései. Várkonyi Anna, 
100 hát: 2., 200 hát: 3. 200 
vegyes és 200 gyors : 5. 
Bunford Nóra, 100 mell: 3. 
Lukács Lilla, 100 gyors: 3., 
200 gyors: 4., 100 pille és 
200 pille: 6. Sóki Annamá-
ria, 200 gyors: 6. 

• Szeptemberben vb- és BEK-szereplés 

Szponzorokat várnak a birkózók 

Bajczik Sándor (középütt) büszkén mutatja Kocsis Ferenc edzőnek (balról) és klubtársának, 
Prokaj Adorjánnak a kitűnő szereplés bizonyítékát. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

A birkózóknál már nyá-
ron sincs „uborkaszezon". 
Az egyéni országos bajno-
ki küzdelmek után most a 
kontinens- és világverse-
nyek, valamint nemzetkö-
zi tornák tartják edzésben 
az erős embereket. A Sze-
gedi Birkózó Egyletben a 
legfiatalabbaktól a válo-
gatottakig mindenki lázas 
munkát végez. A legjob-
bak a szeptemberi wroc-
lawi világbajnokságra és 
a BEK első fordulójára ké-
szülnek Kocsis Ferenc irá-
nyításával . A munkát 
azonban anyagi gondok 
nehezítik. 

• Balla József szövetségi 
kapitány már vázolta a 
vb-re utazó keretét. Stabil 
tagként jelölte meg a sze-
gediek közül Majorost és 
Megyest, míg Deák B. 
Mihály részvételét feltéte-
lesen emiitette. Mi erről a 
véleménye? - tettem fel 
az első kérdést Kocsis Fe-
renc vezetőedzőnek. 

- A kapitányi keretet nem 
tartom véglegesnek - mond-
ta Moszkva olimpiai bajno-
ka, majd így folytatta: - Az 
Európa-bajnokságon részt 
vett szegediek közül Bajczik 
Sándor ugyanúgy készül, 
mint a többi válogatott. Sze-
replése Repka Attilától függ, 
aki most teljes intenzitással 
készül. Azonban, ha valami 
közbejön, Bajczik azonnal 
készenlétben áll. Szeretnénk, 
ha Tóth János is bekerülne a 
címeres mezesek közé, hi-
szen a Szupergálán megverte 
az összes riválisát. Két nagy 
nemzetközi versenyen - Pit-
lasinszky-emlékverseny és a 
Román Nagydíjon - bizo-
nyíthatja, hogy ott a helye a 
világ legjobbjainak vetélke-
dőjén. Nagyon bízom abban 
is, hogy Deák B. helye is 
biztos lesz a vb-re utazók 
között. 

• Az utánpótlás is ké-
szül? 
- Marancsik Zoli most ér-

kezett vissza az isztambuli 
serdülő világbajnokságról. 

Két győzelem után két veresé-
get szedett össze, s így össze-
sítésben a 15. lett. Kiss Károly 
pedig már egészen biztos, 
hogy résztvevője lesz az 
oroszországi kötöttfogású ifjú-
sági világbajnokságra utazó 
magyar válogatottnak. Egyéb-
ként a kezdőktől egészen az 
ifjúságiakig bezárólag edzőtá-
bort tartunk most, hogy minél 
jobb formában képviseljék a 
szegedi és a magyar színeket 
versenyzőink. 

• Mi hír a BEK-ről? 
- Készülünk a szegedi 

birkózás történetének legna-
gyobb klubeseményére. A 
saját versenyzőinken túl - a 
szabályok adta lehetőségeket 
kihasználva - , Repka Attila 
és Berzicza Tamás erősíti 
csapatunkat. Nagyon bízom 
abban, hogy a szeptember 
23-i első szegedi BEK-mér-
kőzésen, az újvidéki Vojvo-
dina ellen már megnyugtató 
előnyt tudunk a visszavágóra 
szerezni . Csak egy gond 
van, hogy a mi lelkesedé-
sünk, a fiatalok tehetsége és 

j ó hozzáá l l á sa kevés, ha 
nincs e l egendő pénze az 
egyesületnek. Hiába adjuk a 
kötöt t fogású válogatott 8 
súlycsoportjának felét, hiába 
szerzünk a városnak dicsősé-
get a nemzetközi szintéren, 
ha a szponzoraink támogatá-
sa kimerülőben van, s így 
bármelyik pillanatban össze-
omolhat az a szép birkózó 
vár, amely Szegednek egyre 
több dicsőséget hozott ed-
dig, és kínál a jövőben is. 
Nem akarok nagyot monda-
ni, de Sydneyben lehet, hogy 
a napfény városának olimpi-
ai dobogós birkózója lesj. 

Összeá l l t egy k i tűnő, 
nagy reményekre jogosí tó 
b i rkózógárda . A j ö v ő j e 
azonban teljesen bizonyta-
lan, mert a klubelnök eddigi 
lelkes és önzetlen támogatá-
sa már kevés. Össze kellene 
fogni , hogy ez a fé r f i a s 
sportág tovább folytassa sze-
gedi menetelését. Kár lenne 
egy tehe t séges együt tes t 
szélnek ereszteni... 

Süli József 

Mától: evezős OB Szegeden 
A múlt héten még a 

k a j a k - k e n u v idékba j -
nokság résztvevői bor-
zol ták fel a Maty-ér i 
Gróf Széchenyi István 
evezős és ka jak-kenu 
pálya vizét. Ezen a hé-
ten, pontosabban mától 
már az evezős országos 
bajnokság mezőnye köl-
tözik ki a „végekre". 

A sportág idei legrango-
sabb eseményére 22 egyesü-
let nevezett, de a klubokon 
kívül egyetemek, főiskolák, 
középiskolák és általános is-
kolák is indítanak egysége-
ket. Összesen mintegy 750 
versenyző száll hajóba a hét 
végén, hogy megmérkőzzön 
az é rmekér t , 94 számban 
avatnak majd bajnokot. Me-
gyénket a Szegedi Vízügyi 

SE és a Csongrádi Vízügyi 
SE képviseli a viadalon. 

- Húsz versenyzővel in-
dulunk az ob-n - kezdte 
esé ly la to lga tásá t Kurucz 
Gyula, a szegedi klub elnöke 
- , s remélem, három-négy 
érmes helyezést „elcsípünk". 
A Csonka-Lele páros tavaly 
bajnokságot nyert, bízom 
benne, hogy megvédik cí-
müket. Ezenkívül, ha még 
egy-két ezüst és bronz is lesz 
a végelszámolásnál - az erős 
mezőny ismeretében —, majd 
azt mondhatom: elégedettek 
lehetünk. 

Az országos bajnokság 
mindennap (csütörtök, pén-
tek, szombat , vasárnap) 
8.30-kor kezdődik és 10.30-
ig az előfutamokat rendezik 
meg, utána 11-től 13.30-ig a 
közép- és a reményfutamok-

ra kerül sor, majd 14 órától a 
finálékat tekinthetik meg az 
érdeklődők. 

• 
Emlékezzünk (is). Soós 

Istvánra, aki a sportág berke-
in belül mindenkinek csak 
Pista bácsi, vagy az Öreg 
volt. Már „tacskó" korától 
járt neki a tisztelet, s első-
sorban nem azért, mert a ha-
ja 30 éves korától hófehér 
volt . Magas sz ínvonalú 
edzői és szervezői munkáját 
i s m e r t e el Szegeden é s or-
szágosan is a szakma. Már a 
második nagy világégés előtt 
lapátolta a vizet, edzőskö-
dött, a világháború után pe-
dig mindent megtett - társai-
val együtt - azért, hogy újjá-
élessze Szegeden az evezős 
sportot. Fáradozásait csak 12 
év elteltével koronázta siker, 

ekkor kezdődött meg a kép-
zés, az oktatás és a tanítvá-
nyok között volt Éva lánya 
is. Ezután már zsinórban jött 
a vízitelep átadása ('58 júni-
us 21.), az első verseny ('58 
július 18-20.), az első Szege-
den rendezett vidékbajnok-
ság ('62 augusztus 4-5), s '81 
június 27-én a Maty-éri pá-
lya avatása. Ezekben jelen-
tős szerepet játszott a mindig 
matrózcsíkos trikóban, fehér 
- amerikai tengerészgyalo-
gos mintára készült - sapká-
ban pompázó Soós István. 
Munkája elismeréseként '78-
ban a Magyar Népköztár-
saság Sportérdemérmét ve-
hette át. Pontosan tíz évvel 
ezelőtt örökre eltávozott. Az 
égi vizeken evez, mégis itt él 
velünk. Emlékezzünk. 

I. P. 

Az edző instrukcióira figyelni kell... 
(Fotó: Karnok Csaba) 


